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نقادی در حوزه دیپلماسی

 دولتی هــا و حامیــان این دولــت از منتقدان 
دیپلماســی دولت سیزدهم بسیار گله مند هستند. 
البتــه گله مند که چه عرض کنــم؛ باید بگویم به 
شدت معترض هســتند و حتی در فضای مجازی 
با واژگانی ســخت، منتقدان را نــوازش می کنند. 
البته این جماعت همــواره وقتی مورد نقدی قرار 
می گیرند خیلی ســریع گریز بــه موضوع برجام 
و معماران آن می زننــد و ادعا می کنند که توافق 
هســته ای روحانی و ظریف جز خفــت و خواری 
چیزی برای کشور نداشته است. این سخنان البته 
پایه و اساســی ندارد. زیر نقد منتقدان معطوف به 
حال حاضر اســت هرچند که به این دوستان باید 
گفت اگر برجام بد است پس چرا جایگزینی برای 

آن مشخص نشده است؟
میان مردم کف خیابان اصلی وجود دارد که به 
نظر صحیح اســت. شاید عوامانه به نظر برسد ولی 
باید پذیرفت که در تمام گیتی همین اصل حاکم 
اســت. جامعه وقتی می پذیرد سیاســت خارجی 
دولتــی پویا بوده که ثمره ای در حوزه معیشــتی 
داشــته باشــد. در حوزه آمار و ارقام اقتصادی هم 

چنین است. عدد ها و آمارهای گیج کننده اقتصادی 
برای اهل فن و دوســتان آکادمیک مناسب است 
اما برای مردم خیر. مردم معیارشان صرفا معیشت 
شــان است و اینکه سفره شــان قدری رنگی شود. 
وگرنه نه دیدارهای ســریالی وزیرخارجه با سران 
ســایر کشورها مهم می تواند باشــد و نه آمارهای 

مشعع اقتصادی!
ضمن آنکه فراموش نباید کرد نقد منتقدی در 
هر حوزه ای وقتی گیراست و پذیرفتنی که بستری 
داشته باشد. اگر دولت خوب عمل کرده باشد دیگر 
نقد منتقدی که به قول دوســتان مغرض اســت 

خریداری ندارد.
 بنده اگر می نویسم دولت در سیاست خارجی 
موفق نبوده پذیرفتنی است ولی اگر ذکر کنم این 
دولت بهترین عملکرد را در این حوزه داشته متهم 
به رپرتاژ نویســی برای وزارت خارجه می شــوم. 
این یعنی مردم عادی نیز متوجه هســتند بعد از 
گذشت دو سال دولت سیزدهم نتوانسته در حوزه 
استراتژیک سیاســت خارجی دستاورد عملیاتی و 

موثری داشته باشد.
اکنون در مورد ارتباط با عربستان و دیدار اخیر 
وزیر خارجه با بن سلمان این نکته وجود دارد. اصل 
موضوع صحیح است و باید ما به سمت تنش زدایی 
برویم ولی آورده آن تاکنون چه بوده اســت؟ لطفا 

ســو تفاهم نشــود؛ جوهر کلام بنده آن است که 
حجم تبلیغات دولتی ها و ارتش رسانه ای شــان با 
آورده این دیپلماسی همخوانی ندارد. یعنی در برابر 
سعودی ها امتیازهایی دادیم و امتیازهایی گرفتیم. 
هرچند که شــفاف نبوده و مشخص نیست پشت 
پرده چه اتفاقاتی رخ داده ولی شــواهد و قرائن به 
ما می گوید ما نقد دادیم و حالا منتظر طلب نسیه 

خود هستیم. 
بــه عبارت دیگر ریاض آرامش را می خواســت 
تا به توســعه اقتصادی خود سرعت و وسعت دهد 
که ایــران آن را تضمین کرده و در مقابل آن گویا 
مــا امتیازهای اقتصادی طلــب کردیم که به نظر 
نمی رســد اتفاقی در این زمینه رخ داده باشد. آن 
هــم به دو دلیل: ریاض زیر نظر کاخ ســفید عمل 
می کند و بستری در ایران به دلیل تحریم ها برای 

سرمایه گذاری وجود ندارد.
فلذا عرض پایانی من آن اســت که مردم حق 
دارند منتقد باشــند؛ آنان به آورده های اقتصادی 
نــگاه می کننــد. ســعودی ها می تواننــد بگویند 
عادی ســازی رابطه به تهران این امتیاز را داشــته 
که رشد اقتصادی مان بیشتر می شود و به نظر هم 
نمی رسد سخن خلافی باشــد. اما ما چه برداشت 
می کنیم؟ نکند داشته ما فقط چند عکس یادگاری 

باشد!

یادداشت

یاد دکتر اصغر نعمتی در میان همکاران و روزنامه نگاران هرگز فراموش نخواهد شد
به گزارش مردم سالاری آنلاین، متن پیام به شرح 

ذیل می باشد:
کل من علیها فــان و یبقی وجه ربک ذوالجلال 

و الاکرام 
مرگ عزیزانی همچون دکتــر اصغر نعمتی هر 
چند جانکاه است؛ اما یادآور آن است که اگر صفاتی 
همچون مردمی بودن و مردمی زیســتن، فروتنی 

و تواضــع، صداقت و اخلاص، همت و پشــتکار و 
ارائه خدمت به همــکاران و اعضای انجمن مدیران 
روزنامه های غیردولتی و... در وجودت باشد همواره 

در یاد و خاطره دوستان باقی خواهید ماند.
 آری یاد عزیزانی همچون دکتر نعمتی در میان 
همکاران و روزنامه نــگاران هرگز فراموش نخواهد 

شد. 

اینجانب مصیبت وارده را بــه خانواده، فرزندان 
و بازمانــدگان محتــرم، اعضای انجمــن مدیران 
روزنامه های غیردولتی، جامعه روزنامه نگاران به ویژه 
کارکنان روزنامه تجارت، نشریات، چاپخانه و موسسه 
افق رسانه پویا وابسته به ایشان تسلیت گفته و علو 

درجات ایشان را از درگاه احدیت مسألت دارم.
مصطفی کواکبیان

خبر

محمدجواد پهلوان  

عباسعلی متوسلیان، عضو هیات  مدیره انجمن 
تولیدکنندگان لوله و اتصــالات PVC گفت: روند 
کاربرد UPVC در کشــورهای غربی نشان می دهد 
همچنان مصرف UPVC در تاسیســات شــهری 
و ســاختمانی حرف اول را می زند و رشد تقاضای 
جهانــی برای لوله هــای UPVC بــالای ۶  درصد 

پیش بینی می شود.
عباسعلی متوسلیان توضیح داد: طبق آمارهای 
منتشر شده در سال ۲۰۱۹، تولید مواد پلیمری در 
سطح جهان به رقم ۳۵۹ میلیون تن رسیده و اتفاقا 
یکی از سه بازار اصلی مصرف مواد پلیمری، در حوزه 
صنعت ساختمان و بخش های عمرانی بوده است. تا 
قبل از نیمه قرن بیستم، استفاده از لوله و اتصالات 
چدنی، در تاسیسات ساختمانی، طرح های عمرانی و 
زیرساخت شهری، بسیار رایج بوده، اما هزینه بالای 
تعمیر و نگهداری لوله و اتصالات چدنی، کشورهای 
پیشرو را بر آن داشــت تا جایگزین مناسبی برای 
حل این مشــکل پیدا کنند. صنعت لوله و اتصالات 
پلیمری از اواســط قرن ۲۰، با تحولی شــگرف در 
فناوری و افزایش خواص فیزیکی و مکانیکی روبه رو 
بوده و این صنعت توانســته اســت تا چالش های 
تاسیســات را به طور چشــمگیری مرتفع کرده و 
جایگزین مطلوبی برای لوله و اتصالات چدنی باشد.

وی در ادامه گفت: اولین پلیمر جایگزینی که در 
دهه ۶۰ میلادی به کار گرفته شد، لوله و اتصالات 
UPVC بــود، با این هدف کــه بتوانند طول عمر 
تاسیسات را افزایش دهند و هزینه تعمیر و نگهداری 
را به حداقل ممکن برسانند! رشد روزافزون کاربرد 
سیســتم های UPVC  در شبکه های زیرساختی و 
تاسیسات مکانیک ساختمان در نیم قرن گذشته، 
باعث شد تا تحقیقات جامعی درخصوص طول عمر 
لولــه و اتصالات UPVC از طرف دانشــگاه یوتای 
آمریکا صورت پذیرد و نتایج منتشرشــده در سال 
۲۰۱۴، عمر بالای یکصد سال این سیستم را تایید 

کرد.
وی افزود: شاید جالب باشد که خوانندگان شما 
بدانند، در ۵۰ سال گذشته، طول عمر ساختمان ها 
در آمریکا از ۳۰ ســال به ۱۰۰ سال افزایش یافته 
اســت! همچنان که ایــن آمارها نشــان می دهد، 
همخوانی کاملی بین طول عمر تاسیسات مکانیک 
ساختمان ها در کشــوری صنعتی همچون آمریکا 
و طول عمر ســاختمان ها در این کشور پیشرو در 
حوزه صنعت ساختمان و زیرساخت وجود دارد. این 
در حالی اســت که در همین بازه زمانی ۵۰ ساله، 
طول عمر ســاختمان ها در ایران از ۳۰ سال به ۲۶ 
سال کاهش یافته است و یکی از مهم ترین علل این 
نزول کیفی، عدم  توجه به استفاده از موادی است که 
می توانند باعث افزایش طول عمر ساختمان ها شوند.
از دیگــر دلایل توجه ویژه کشــورهای صنعتی 
به کاربــرد لوله و اتصالات UPVC، ضد  اشــتعال 
بودن ذاتی این سیســتم است که کاربری آن را در 

ساختمان بسیار توجیه پذیر می کند و ساختمان را از 
گسترش آتش سوزی در امان نگه می دارد.

متوسلیان افزود: لوله و اتصالات UPVC از جمله 
محصولات پلیمری است که به دلیل خواص فیزیکی 
و مکانیکی منحصر به فرد، مقاومت بی نظیر در برابر 
حریق و ارتقای طول عمر تاسیســات ساختمان به 
بیش از یکصد سال، توانسته است جایگاه ممتازی 
در تاسیســات ساختمان و زیرســاخت کشورهای 
صنعتی به دســت آورد. در همین زمینه و براساس 
تحقیقات انجمن پلاستیک آمریکای شمالی، لوله 
و اتصالات UPVC عنــوان »پرمصرف ترین لوله و 
اتصالات پلاســتیکی« در تاسیســات ساختمان و 
زیرساخت را آمریکا و کانادا به خود اختصاص داده 

است. 
وی گفت: در بخش مربوط به مســائل زیســت 
محیطــی، که یکی از دغدغه هــای اصلی در میان 
جوامع صنعتی و در حال توســعه است، باید اشاره 
کرد که شــاکله رزین PVC به گونه ای اســت که 
۵۶ درصد آن از کلر تشــکیل شــده کــه از منابع 
تجدید پذیر حاصل می شود و تنها ۴۴  درصد آن از 
منابع نفتی تشکیل شــده است. این درصدها خود 
گویای آن اســت که این رزیــن در فرآیند تولید، 
کمترین خطر انتشار گازهای گلخانه ای را نسبت به 
همتایان پلیمری خــود دارد و به همین دلیل، در 

کاربردهای مختلف، مورد توجه قرار گرفته است.
این فعال حوزه پلیمر درخصوص میزان استفاده 
لوله های PVC  در ساختمان ها و ارتباط آن با طول 
عمر ســاختمان ها توضیح داد: به  رغم اینکه ما در 
کشور، توسط چهار پتروشیمی نزدیک به ۷۰۰  هزار 
تن تولید PVC   داریم و مازاد عرضه در کشور وجود 
دارد، متاسفانه به خاطر مشکلات موجود، واحدهای 
تولیدی بــرای تامین ماده اولیــه، وارد رقابت های 
ســنگین تا ۶۰ و ۷۰  درصد می شوند و این موضوع 

نهایتا روی قیمت محصول نهایی اثر می گذارد. 
در واقع به حقوق ابتدایی افراد جامعه )در بخش 

مســکن( در اثر قیمت گذاری ها و سیاســت های 
نادرســت، اهمیتی داده نمی شــود. نتیجه هم آن 
شده است که در ســال های اخیر برخلاف مقررات 
اجرایی، از پلیمر هایی در تاسیســات ســاختمان 
 UPVC اســتفاده می شــود که قیمت کمتری از
دارند و این موضوع باعث شــده تــا تبعات زیادی 
در بخش ساختمانی داشــته باشیم. وی گفت: در 
مجموع، عدم کاربری درســت محصولات پلیمری 
غیر از UPVC که به خاطر قیمت ها و سیاست های 
صادراتی مواد خام به شــکل نادرست اتفاق افتاده 
است، افزایش احتمال آتش سوزی در ساختمان ها به 
دلیل استفاده از مواد نامناسب و همین طور کیفیت 
برخی محصولات پلیمری که استاندارد های لازم در 
جهت اســتفاده در ساختمان ها را ندارند، بخشی از 
کاهش طول عمر ســاختمان ها را رقم زده اســت. 
متوســلیان همچنین درخصوص روند جهانی این 
صنعت در سالیان آتی گفت: بیشتر فناوری روز این 
صنعت در اختیار اروپا و آمریکاست. بقیه کشورها به 
نوعی دنباله رو رده اول های فناوری دنیا هستند. نظر 
بنده به عنوان یک مشاهده گر عینی نسبت به روند 
کاربرد UPVC در کشــورهای غربی این گونه است 
که همچنان مصرف UPVC  در تاسیسات شهری 
و ســاختمانی حرف اول را می زند و رشد تقاضای 
جهانــی برای لوله هــای UPVC بــالای ۶  درصد 

پیش بینی می شود.
وی ادامه داد: در کشور ما در بخش تکنولوژی های 
تولید، چندان تفاوتی با ســایر کشورهای صنعتی 
نداریــم، اما در بخش مشــاوران حــوزه عمران و 
زیرساخت این گونه نیست. ما کمتر به تجربه داخلی 
خود توجه کرده ایم و به طور شایســته از تجربیات 
جهانی نیز بهره نبرده ایم. متاسفانه روش های متداول 
در حوزه زیرساخت و ساختمان کشور، همراستا با 
تحولات مهندسی در سطح جهان پیش نرفته و نیاز 
است تا اطلاعات دقیق تری از روند های جهانی، در 

اختیار مشاوران قرار گیرد.

عباسعلی متوسلیان، رئیس انجمن تولیدکنندگان لوله و اتصالات   PVC و عضو هیات نمایندگان اتاق ایران مطرح کرد:

پیش بینی رشد ۶ درصدی تقاضای جهانی 
UPVC  برای لوله های

انا لله و انا الیه راجعون

 با نهایت تأســف و تأثر و در کمال ناباوری آقای دکتر
 اصغر نعمتی، مدیرعامل موسســه افق رســانه پویا و 
مدیرمســئول روزنامه تجارت و سایت تجارت آنلاین و 

چاپ گل آذین به دیار باقی شتافت.

به اطلاع می رساند مراسم خاکسپاری آن مرحوم 
روز دوشنبه 30 مرداد ماه ساعت 10 صبح در قطعه 

نام آوران بهشت زهرا)س( و مراسم ترحیم 
 روز چهارشنبه مورخ یکم شهریورماه از ساعت

 15 الی 16:30 در مسجد جامع شهرک غرب

 برگزار می گردد.

صفحه10

اداره اطلاعات انرژی آمریکا گزارش داد

سبقت عراق از عربستان در صادرات نفت به آمریکا 
بمب ساعتی

 در قلب تهران

انتقاد از نگاه پادگانی دولت 
به موضوع دستمزد

هشیلان 
در آستانه خشکی کامل 

صفحه4

صفحه5

صفحه7

اعضای شورای شهر تهران در بررسی ایمنی بازار تهران بر ناایمن بودن بازار تأکید 
کــرده و عنوان کردند که نوســازی در بازار به نتیجه نمی رســد و برای مرمت و 
بازســازی بازار باید مشکل مالکیت حل شود، ضمن اینکه بازار تهران قابل انتقال 
نیســت و انبارهای بازار حتما باید تخلیه و اقلام به انبارهای بزرگ منتقل شوند.
به گزارش ایســنا، اعضای شورای اسلامی شهر تهران در یکصد و هفتاد و یکمین 

جلسه علنی این شورا گزارش...

از بیســت و دوم خرداد که ســه عضو کارگری شــورایعالی کار بــرای ترمیم مزد 
درخواســت جلســه داده اند، بیش از دو ماه گذشته اســت؛ در این دو ماه توجهی به 
خواسته نمایندگان رسمی کارگری نشده؛ اما این بی اعتنایی تمام ماجرا نیست. بیست 
و یکم مرداد ماه، دو ماه بعد از درخواست نمایندگانِ رسمیِ کارگری، وزیر کار با بیان 
اینکه پرداخــت حقوق بالاتر از حداقل مزد منع قانونی نــدارد، توصیه کرد: کارگران 

خودشان با کارفرما چانه زنی کنند!...

مدیرکل حفاظت محیط زیســت استان کرمانشــاه، وجود چاه های غیر مجاز در 
مجاورت ســراب ها و تالاب ها و کشــاورزی غیر اصولی و عدم نظارت جهاد کشاورزی 
بر فعالیت کشاورزان را مهمترین عامل خشک شدن تالاب های استان دانست و گفت: 
تالاب هشــیلان در روزهای آینده بطور کامل خشــک خواهد شــد. احد جلیلیان در 
گفت وگو با ایلنا در کرمانشاه با اعلام این خبر افزود: با وجود اینکه امسال از لحاظ بارش، 

شرایط مناسبی در استان داشتیم  ولی...

تحرکات مشکوک آمریکا 
در گذرگاه بوکمال
صفحه11


